
Oświadczenie złożone 

przez senatora Stanisława Gawłowskiego 

na 24. posiedzeniu Senatu 

w dniu 27 maja 2021 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra klimatu i środowiska Michała Kurtyki 

Panie Ministrze! 

Pod koniec lutego 2021 r. w Polsce było zainstalowanych ponad 4,2 GW mocy w instalacjach PV. Przy 

założeniu średniej wielkości modułu 340 W daje to około 12,3 miliona modułów fotowoltaicznych, które 

w większości zostały wprowadzone na rynek Polski przez różnego rodzaju firmy działające w Polsce. Główni 

wprowadzający to hurtownie elektryczne, firmy zajmujące się montażem instalacji fotowoltaicznych oraz 

inwestorzy budujący farmy PV – beneficjenci aukcji i nie tylko. 

Obecnie rynek jest bardzo rozdrobniony i poza dużymi graczami także wiele firm średniej wielkości 

sprowadza moduły bezpośrednio z zagranicy. Opłaty w przypadku podpisania umowy z organizacją odzysku 

wynoszą ok 0,21–0,23 zł za kilogram. Zatem średnio od modułu wynosi to ok. 4 zł. Łączna wielkość opłat 

powinna zatem oscylować w okolicach 50 milionów zł. W roku 2021 i następnych spodziewany jest bardzo 

istotny przyrost zainstalowanych mocy PV, a tym samym wprowadzenie na rynek dużych ilości produktów, 

w przypadku których powinna być pobrana opłata produktowa. 

W przypadku braku podpisania umowy z organizacją odzysku, w razie braku wykazania się odpowiednim 

poziomem recyklingu opłata produktowa wynosi 1,80 zł za 1 kg. Opłaty te wnoszone są do organizacji odzy-

sku na bazie deklaracji ze strony wprowadzających produkt na rynek. Istnieje duże ryzyko braku opłat bądź 

też znacznego ich zaniżania.  

W związku z tym zwracam się z prośbą o odpowiedź na następujące pytania. 

1. Czy Pan Minister ma świadomość dużego ryzyka związanego z brakiem opłat bądź też ich znacznym 

zaniżaniem? 

2. Jakie przepisy regulują kwestie odpowiedniego poziomu recyklingu? 

3. W jaki sposób będzie pobierana opłata produktowa? 
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